
Skolebestyrelsesmøde 
 

Mødedato 20.08.2024 

Tidspunkt kl. 17-19.45, herefter lukket møde til kl. 19.45-20.00 

Forældrepræsentanter Simon Andersen, Mads Lund Andersen, Tine Vangsgaard Østby, Sonja 
Marie Overgaard, Annette Støvring, Maria Blichfeldt, Helle Stoltze 

 

Personalerepræsentanter Kirsten Laborn, Josephine Thagaard Mortensen 

Elevrådsrepræsentanter Endnu ikke konstitueret. 

Ledelsesrepræsentanter Lars Kirk, Per Keis Brunse-Ottosen 

Sekretær Lone Skovborg 

Afbud fra: Sonja Marie Overgaard 

 

Dagsorden / referat  
(O = orientering, D = drøftelse, B = beslutning/udtalelse) 

  
 

 

Emne Bemærkninger  

1. Elevrådet (D) Elevrådsformanden deltager, hvis elevrådet har nået at 

konstituere sig inden mødet. 

 

Medlemmerne er valgt, men Elevrådet har ikke nået at 

konstituere sig. 

 

17.00-

17.15 

2. Skolebestyrelsens 

arbejde 

• En hurtig indføring 

 

Lars gennemgik et lille slideshow med fakta omkring 

skolebestyrelsens arbejde. Bestyrelsen får tilsendt de 

fremviste slides. 

 

Mulighed for deltagelse i kursus for 

skolebestyrelsesmedlemmer den 30. september. 

 

 

• Aftale om forretningsorden (den eksisterende 

forretningsorden fra 2015 vedhæftes!) 

 

Forretningsordenen gennemgået og godkendt med få 

justeringer i ordlyd. Der er tilføjet i §9, at der gives 3 – 5 

dage til eventuelle indvendinger til et referat, forinden det 

offentliggøres til alle øvrige forældre.  

Iflg. forretningsordenen skal den, på linje med principper, 

godkendes på to bestyrelsesmøder, så den kommer på 

dagsordenen igen på næste møde. 

 

 

17.15-

17.55 

3. Trivselsundersøgelsen 

(D) 

Drøftelse af resultater af undersøgelsen fra 2023-24. Efter 

aftale på sidste bestyrelsesmøde før ferien sættes punktet 

på igen for at blive klogere på resultaterne og hvad de 

fortæller os. 

Der vedhæftes forskellige opstillinger af den store 

datamængde, som man kan dykke ned i inden drøftelsen. I 

de to filer med overblik og nedslag er der sat farver på, så 

man kan følge årgangenes resultater år for år. 

 

Vi kan konstatere nogle tendenser, men kan ikke give en 

entydig endsige signifikant melding på, hvad vi konkret skal 

gribe fat i. 

 

Vi drøftede et særligt fokus omkring ”støtte og inspiration” 

for 4. – 9. årgang, som er den trivselsindikator, hvor der 

scores lavest og ses størst tilbagegang hen over årene. 

 

17.55-

18.25 



En god, konstruktiv snak om, hvad vi gerne vil have ud af 

indsatsområdet Pædagogisk Værtskab, og hvordan vi 

konkret kan bruge det i sammenhæng med at se på de 

enkelte klassers - og den samlede trivselsundersøgelse. 

 

I undersøgelsen for 0. – 3. årgang har vi særligt bidt mærke 

i svarene på spørgsmålene om tryghed, om koncentration og 

om medbestemmelse. 

 

Generelt en rigtig god drøftelse på mødet, med mange gode 

betragtninger. 

Vi har nu gode bud på hvad vi særligt vil arbejde videre 

med, sammen med de enkelte årgangsteam. 

 

Vi tager punktet op igen, når vi er godt på den anden side af 

skole/hjem samtalerne, i forhold til at orientere om den 

videre proces. 

 

 

4. Forberedelse til 

deltagelse i 

forældremøder 

• Fokus på, hvordan forældregruppen kan understøtte 

klassen/årgangens trivsel. 

o Dialogspørgsmål 

o Inspirationskatalog til klassearrangementer  

Datoer: 

• 0-2. kl: 5/9 kl. 16.30-18.30 

• 3-5. kl: 19/9 kl. 16.30-18.30 

• 6-7. kl: 12/9 kl. 16.30-18.30 

• 8. kl: 21/8 kl. 17-19 

• 9. kl: 19/8 kl. 17-19 

 

Annette fremlagde forslag til hvilke punkter 

skolebestyrelsesmedlemmerne kan tage op på 

forældremøderne. Fx de faste traditioner på de respektive 

årgange og hvordan man får dem overleveret til nye 

årgange, samt lægge op til, at der er mange muligheder for 

at forældrene selv kan tage initiativer til nye tiltag, der kan 

understøtte trivslen. 

Herudover også at vi italesætter vigtigheden af den gode 

kommunikation mellem skole og hjem og indbyrdes mellem 

forældre. 

Annette og Maria udarbejder intro og dialogspørgsmål til de 

fælles forældremøder. Skolebestyrelsens tidsramme på 

mødet er den første halve time, herefter går klasserne til 

deres respektive møder. 

18.25-

18.45 

5. Høring om Silkeborg 

Kommunes budget 

for 2025 

Skolebestyrelserne afgiver høringssvar i perioden 14. august 

til 11. september, herefter orienteres byrådet om indkomne 

høringssvar inden 2. behandling d. 9. oktober. 

 

Høringsmaterialet udsendes, så snart vi har det. 

 

Bud på elementer til høringssvaret: 

Skab en folkeskole, som passer til de børn vi har i dag. 

Burde være forudset – Inklusionsparadigmet… 

Politiske vinde, der melder om at finde flere midler (end de 12 

mio.) men ikke en god ide med specialtilbud alle steder, da 

det uvægerligt vil udvande kvaliteten. 

 

18.45-

19.15 



Vi laver et udkast til høringssvar, som vi rundsender til 

kommentering. 

 

6. Meddelelser (O) • Afdelinger:  

Stemningen rundt på distriktsskolen er, at man er kommet 

rigtig godt i gang. 

Personalet udtrykker stor tilfredshed med samarbejdet med 

den nye skoleleder. 

Startet godt i nye klasser. Generelt ved godt mod rundt 

omkring. 

Lige om snart er der Friluftsdag, 9. årgang skal på lejrskole, 

forberedelse af emneuge 41 - ”Skolen i gamle dage” – 

værksteder på tværs af alle årgange. Man møder ind i egen 

klasse om morgenen, midt på dagen på hold i forskellige 

værksteder og dagen sluttes af med at være i egen klasse 

igen. Dette forløber mandag til torsdag, og fredag er der 

motionsdag. 

 

Flere afdelinger i Inklusionscenteret har fået forholdsvis 

yngre elever end vanligt. Det kræver at man må dykke ned i 

”rygsækken” og finde andre og nye værktøjer. Det er vildt 

spændende at prøve noget andet, men også lidt hårdt       

Også her meldes om en rigtig god start. 

Dog lidt malurt i bægeret – vi håbede at når kommunen 

hjemtog organiseringen af kørslen qua deres nye 

kørselskontor, så ville kørslen fungere meget bedre – det 

gjorde det desværre ikke. 

Vi må inderligt håbe, at det er opstartsvanskeligheder, og at 

det meget snart kommer til at fungere. Vi skriver en melding 

ud på Aula om kørselskontorets åbningstider og tlf.nr. 

 

• Skoleledelsen:  

Vi har fået etableret et nyt fortov fra det nye fodgængerfelt, 

så børnene bedre og mere sikkert kan gå fra vejen og frem 

til skolens indgang. 

Vi vil gerne lige lave endnu en lille besked om, at man ikke 

må køre ind i buslommen og sætte børn af, at man ikke må 

parkere ved siden af fodgængerfeltet, heller ikke selv om 

man har travlt etc. 

 

Faktuelt: Der er pt. 290 elever i distriktsskolen og 113 

elever i Inklusionscenteret, 88 børn i SFP 0-3. årgang, 67 

børn i Klubben 4. – 6. årgang og 27 børn i fritidstilbud i 

Inklusionscenteret. 

 

• Bestyrelsen: 

Vedr. busproblematikkerne: Annette fortæller, at en del 

elever, der indtil nu er befordret med rute 1 eller 2, skal 

gå/cykle til et andet sted for at kunne komme med rute 805. 

Det lyder noget bekymrende, og er ikke helt den melding vi 

har fået, så det vil vi undersøge nærmere. Eventuelt fra 

bestyrelsens side stille spørgsmål til kommunen om 

rigtigheden i dette. 

 

19.15-

19.40 

7. Evt. Forslag om at Frittens personale præsenteres i et skriv her 

ved skoleårets start. 

Evt. sammen med det skriv, hvor der erindres om 

cafébetalinger og alt det andet praktiske. 

 

Fint med årshjulet, men gerne lige påført en bemærkning 

om hvilke arrangementer forældre skal deltage i. 

 

19.40-

19.45 

8. Kommende møder Faste punkter +: 

 

 



9. Lukket møde (O/D/B)  19.45-

20.00 

 
Kommende møder: 
 
30/09 Bestyrelseskursus 17.30-21.00 i Idrætssalen på Silkeborg Ungdomsskole 
30/10 Bestyrelsesmøde 17-19.30 

• Skolens budget 2025 (D) 
• Sprog og samvær (O/D) 
• Tidsplan for skoleårets planlægning (O) 
• Principper for fagfordeling (D) 

 
04/11 Møde i Stort Dialogforum (formand og skoleleder) 
 
03/12 Bestyrelsesmøde i Nørskovlund 17-20 

• Nyt i Nørskovlund 2024-25 (O) 
• Principper for klassedannelse i inklusionscentret (D) 

 
20/01 Bestyrelsesmøde 17-19.30 

• Besøg fra SFO/Klub (O/D) 
• Foreløbigt regnskab 2024 (D) 
• Budgetoplæg for driftsbudgetter 2025 (O/D) 

 
26/02 Bestyrelsesmøde 17-19.30 

• Eftersyn af udvalgte principper (D/B) 
• Arbejdet med Pædagogisk Værtskab (O/D) 
• Oplæg fra Skole & Forældre: ”Hvordan skaber vi bedre fællesskaber på vores skole?” 

 
26/03 Bestyrelsesmøde 17-20 

• Forberedelse til stort dialogforum uge 18 (D) 
• Drøfte indhold til skolebestyrelsens årsberetning (D) 
• Ansøgning om afkortning af skoledagens længde (B) 

 
Uge 18 Møde i Stort Dialogforum (formand og skoleleder) 
 
26/05 Bestyrelsesmøde 17-20 

• Udtalelse til budget 2026 (D) 
• Timefordelingsplan (D) 
• Eftersyn af udvalgte principper (D/B) 

 
16/06 Bestyrelsesmøde 17-20 

• Præsentation af skemaer (O) 
• Trivselsundersøgelsen 2024-25 (D) 

 


